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مهندس صفایی در گفتگوی اختصاصی با پنجره ایرانیان عنوان کرد

کیفیتکلیدنجاتصنعتتولیدپروفیلیوپیویسی
اشاره: مهندس محسن صفایی؛ همین نام برای صنعت در و پنجره یوپی وی سی کفایت می کند، شخصیتی که نه فقط به واسطه مدیریت موفق 
بر گروه صنعتی همارش�تن - از باس�ابقه ترین و معتبرترین شرکت های تولیدکننده پروفیل یوپی وی سی- شناخته شده است، که حضور فعالانه 
و موث�رش در نهاده�ای صنفی از جمله عضوی�ت در پارلمان بخش خصوصی یعنی اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کش�اورزی ایران، عضویت 
در هی�ات مدیره انجمن ملی صنعت پلاس�تیک، عض�و هیات مدیره انجمن صنایع تولیدکنندگان پروفیل یوپی وی س�ی، عضویت در بس�یاری از 
انجمن های حرفه ای و قرار گرفتن در جمع مدیران موفق، پیش�رو و تحس�ین ش�ده در صنعت در و پنجره یوپی وی س�ی تنها بخشی از فهرست 
بلند خدمات و مس�وولیت هایی اس�ت ک�ه در کارنامه این کارآفرین ایرانی می توان س�راغ گرفت. بدون تردید همه اذع�ان دارند که تلاش های 
انکارناپذیری برای نهادینه س�ازی بهینه س�ازی مصرف انرژی در کش�ور داش�ته اس�ت و بیش از آنکه به رقابت و تجارت بیاندیشد، به ضرورت 
جدی گرفتن نقش و جایگاه و اثرگذاری بخش خصوصی در تصمیم سازی ها و تصمیم گیری های اقتصاد نظر دارد و این گونه است که مهندس 
صفایی از جمله فعالان صنعت پروفیل، ورق و در و پنجره ایران زمین اس�ت که همواره تاکید دارد: کیفیت را باید مبنای رقابت قرار داد. گفتگو 
با مهندس صفایی هم آسان است و هم آموزنده؛ آسان از این حیث که خیلی صریح و شفاف پاسخ می دهد و آموزنده است، به این دلیل روشن 
که تجربه و آگاهی او را باید غنیمت ش�مرد تا راز موفقیت در فضای دش�وار کس�ب و کار ایران زمین را در میان اظهارنظرهای او جس�تجو کرد. 
البته این گفتگو ناگفته هایی هم دارد که رمزگش�ایی از این ناگفته ها را باید در گفتگو و فرصتی دیگر به انجام رس�اند و اکنون گفته های مهندس 

صفایی را این بار در مقام عضو هیات مدیره انجمن صنایع تولیدکنندگان پروفیل ایران بخوانید.

 در یک ارزیابی کلی، صنعت پروفیل یوپی وی س�ی ایران در یک س�ال 
اخیرعمدتا با چه مشکلات و چالش های خارج از اراده فعالان این صنعت 

مواجه بوده است؟
نخس��ت باید بدانیم که صنعت پروفیل یوپی وی سی جدای از سایر صنایع کشور 
نیس��ت و همان طوری که امروز به دلیل سیاست های غلط سال های اخیر، تمام 

صنایع آس��یب دیده اند، تولیدکنندگان پروفیل یوپی وی سی هم بی نصیب از این 
آس��یب ها و زیان ها نبوده اند. صنایع کشور در سال های اخیر فشارهای زیادی را 
متحمل شده اند؛ افزون بر گرفتاری ها و هزینه های ناشی از تحمیل شرایط قانون 
کار ب��ر کارفرمایان، مق��ررات تامین اجتماعی، دش��واری های حاکم بر مراودات 
بانکی، تنگناهای ارزی و هزینه های تحمیل ش��ده به دلیل نوس��ان نرخ ارز باید 
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بگویم که صنعت کش��ور از جمله صنعت تولید پروفیل یوپی وی سی در سال های 
اخیر به سبب تحریم های داخلی و خارجی به تحلیل رفته است. یکی از مهمترین 
مسایل و دشواری ها به اجرای ناقص قانون هدف مندی یارانه ها و محقق نشدن 
وعده های دولت برای حمایت از بخش تولید برمی گردد، در حالی که آزاد س��ازی 
قیمت حامل های انرژی می توانست یک خدمت به نسل آینده محسوب شود، اما 
اجرای ناقص آن باعث ش��د تا نس��ل فعلی و فعالان اقتصادی آسیب های جدی 
ببینند و به صورتی که به جهت دستیابی بهتر، نسل آینده ، این نسل آسیب های 

جدی را تحمل نمود . 
ریشه تمام این مشکلات به نظرم به ضعف مطالعات کارشناسی دولت در اجرای 
قانون هدفمندی یارانه ها و عدم اجرای صحیح قانون و ضعف زیر س��اختها می 
دانم . انتظار می رود در ادامه مس��یر با بهره مندی دولت از نظرات کارشناسان و 
توجه به دیدگاه های تشکل های اقتصادی و البته روی کارآمدن مدیرانی توانمند، 
ش��جاع، با کیفیت ، متخصص و راستگو، تلاش های گسترده ای برای کاستن از 
دش��واری ها و چالش های اقتصادی و بازگرداندن رونق اقتصادی با بهبود مستمر 
فضای کسب و کار انجام پذیرد که در این راه یقینا باید به نظرات و پیشنهادهای 

افراد متخصص و کارشناس در زمینه های مختلف بها داده شود.
  اج�ازه دهی�د ب�ه صنعت تولی�د یو پ�ی وی وی برگردی�م و اینکه این 
صنع�ت در ای�ران چ�ه نوس�اناتی را ب�ه ویژه در س�ال های اخیر پش�ت 

سرگذاشته  است.
س��ابقه ورود صنعت تولید پروفیل یوپی وی س��ی به ایران به قب��ل از انقلاب بر 
می گردد که یک فرد متفکری اقدام به واردکردن ماشین آلات با تکنولوژی روز 
کرد، اما به دلیل تحولات سیاس��ی و تغییر رژیم سیاسی کشور، کارخانه مربوطه 
ملی ش��د و پس از گذشت س��ال  ها به دلیل مدیریت دولتی و البته عدم آشنایی 
جامعه با محصول ارائه شده به بن بست رسید. گام دوم بخش خصوصی در این 
صنعت چند س��ال پ��س از انقلاب با احداث یک واحد صنعتی در ش��هر صنعتی 
چمس��تان در شمال کشور برداشته ش��د که نوید دهنده یک تحول نوین بود، اما 
به دلایلی چون محقق نش��دن پیش بینی های انجام شده در خصوص بازگشت 
س��رمایه و بازهم عدم اعتقاد جدی در صنعت س��اختمان نسبت به پروفیل های 
یوپی وی س��ی در و پنجره، این بار هم به بن بس��ت رس��ید، اما به تدریج صنعت 
س��اختمان ایران با س��ه تحول مواجه شد؛ نخست تغییر در سبک معماری و دوم 
تنوع در استفاده از کالاها و مصالح ساختمانی جدید ، و همچنین نگرانی از هدر 
رفتن انرژی ، به واقع نسل سوم و پیشقراول صنعت تولید یوپی وی سی در نتیجه 
این تغییر نگرش ش��کل گرفت و اگر بررسی دقیقی انجام دهید، متوجه خواهید 
شد شرکت هایی که بنیانگذار این صنعت در دهه گذشته بوده اند، همه با استفاده 
از آخرین تکنولوژی روز دنیا و بهره مندی از دانش جهانی پا به عرصه گذاشتند. 
بدیهی است که شرکتی پیشگام نظیر گروه صنعتی همارشتن برای فرهنگسازی 
این محصول و معرفی در و پنجره یوپی وی س��ی به جامعه هزینه های زیادی را 
متحمل ش��د، در حالی که ش��رکت هایی که بعدا وارد این عرصه ش��دند، نیازی 
به س��رمایه گذاری در زمینه فرهنگس��ازی ندیدند و با جاده آسفالت شده توسط 
همارشتن مواجه شدند . اما در این مسیر شوک های زیادی نیز به این صنعت وارد 
شد؛ از شوک ناشی از بی اعتمادی به در و پنجره های دوجداره در نتیجه استفاده 
از پروفیل بی کیفیت در پروژه نواب و امثال آن، و دوم ورود افراد و شرکت هایی 
که تنها انگیزه ش��ان از حضور در این صنعت کس��ب س��ود به هر قیمت بوده و 
هس��ت. در واقع پس از اینکه این شرکت س��رمایه گذاری زیادی برای فرهنگ 
س��ازی، برندس��ازی و ارتقای کیفیت در زمینه تولید پروفیل و اس��تفاده از در و 
پنجره ه��ای دوجداره انجام داد ، افراد و ش��رکت های ابن الوقت به دلیل ش��کل 
گی��ری تقاضا ب��رای در و پنجره کم کیفیت عرصه را برای تاخت و تاز مناس��ب 
دیدند و ما ش��اهد یک تقابل جدی در زمینه کیفیت در این صنعت ش��دیم که به 
نظرم ریشه این تقابل را باید در پروژه های مسکن مهر جستجو کرد که بیش از 
آنکه کیفیت و ماندگاری هدف باشد، ارزان سازی مسکن ملاک عمل قرار گرفت 
و به همین دلیل وقتی اعتبارات مس��کن مهر برای ادام��ه فعالیت کفایت نکرد، 
بسیاری از همین شرکت های فعال در زمینه عرضه و تولید پروفیل به مشکلات 

جدی برخورد کردند و حتی مجبور ش��دند فعالیت خودشان را متوقف سازند چرا 
که دیگر بازاری برای آنها وجود نداشت.

 انتظ�ار ب�ر این بود که ب�ا اجرای قان�ون هدفمندی یارانه ه�ا و اصلاح 
قیمت انرژی دستکم به دلیل افزایش انگیزه برای استفاده از در و پنجره 
دوج�داره، رونق در این صنعت ش�کل بگیرد، اما ش�ما در صحبت هایتان 
از پیامدهای منفی اجرای ناقص قانون هدفمندی یارانه ها س�خن گفتید. 

مشخصا منظورتان از این پیامدهای منفی چیست؟
اج��رای قان��ون هدفمندی یارانه ها به صورت ناقص باعث ش��د تا ش��رکت های 
کم بنیه و خوش بنیه در ش��رایط کاملا متفاوتی قرار بگیرند. با اجرای فاز نخست 
این قانون طبیعی بود که قیمت تمام ش��ده پروفی��ل افزایش خواهد یافت و کم 
کم با افزایش هزینه های تولید، ش��رکت های فعال در صنعت تولید پروفیل نظیر 
بس��یاری از صنایع دیگر کشور گزینه های متفاوتی برای ادامه فعالیت داشتند. از 
یک سو شرکت های دارای بنیه اقتصادی قوی و با دیدگاه آینده نگر برای حفظ 
و حتی افزایش کیفیت محصول خود ش��رایط بس��یار دشواری را تحمل کردند و 
برخی دیگر اما برای نگه داشتن سهم خود در بازار و کاهش هزینه تولید و پایین 
آوردن قیمت تمام شده محصول نهایی خود، به تدریج از کیفیت خود کم کردند 

و یک تقابل کیفی بین شرکت های کم بنیه و خوش بنیه شکل گرفت.
 اما یک دس��ته از ش��رکت ها که من آنها را جزو ممتازه��ا قلمداد می کنم هرگز 
حاضر نش��دند در س��خت ترین شرایط ایجاد ش��ده در فضای کسب و کار و رشد 
س��رمایه آور هزینه ه��ای تولید، کیفیت محصول را دس��تکاری کنند و به احترام 
برند، اصالت محصول و هویت حرفه ای خود در برابر فش��ارها ایس��تادند که این 
ایستادگی هرچند باعث شد تا بخشی از بازار خود را در کوتاه مدت از دست بدهند 
اما در ادامه مسیر آنها توانستند سربلند بیرون بیایند و در نتیجه خطاها و ناتوانی 

دیگر شرکت ها راه برای فعالیت و رقابت شرکت های ممتاز هموارتر گردید.
  اما در دو س�ال اخیر نوسانات ش�دید نرخ ارز باعث شد تا بسیاری از 
ش�رکت های تولیدکننده و یا عرضه کننده پروفیل یوپی وی س�ی اقدام به 
تعدیل قیمت خود کنند چرا که این مس�اله اجتناب ناپذیر بود. می خواهم 
از تجربه خودتان در گروه صنعتی همارش�تن بگویید و اینکه چگونه این 
فش�ارهای ناش�ی از نوس�ان نرخ ارز را مهار کردید و خیلی دیر اقدام به 

اصلاح قیمت محصول خود کردید؟
اصولا آنهایی که نس��بت به تحولات اقتصادی دقت بیش��تری می نمایند تنها با 
آینده نگری می توانند تدابیری لحاظ کنند . از اواخر س��ال 90 کاملا مشهود بود 
که زمان آبس��تن حوادث خیلی زیادی اس��ت و در شش ماهه اول  سال 91 حتما 
افزای��ش قیمت در مواد اولی��ه و ارز رخ خواهد داد و مدیران این ش��رکت نیز با 
دیدگاهی که نس��بت به آینده داشتند، آینده نگری کردند و مواد اولیه لازم برای 
عبور از تنگناها را خریداری کردند. ما در گروه صنعتی همارشتن از اواخر سال 90 
تلاش کردیم به دلیل آگاهی از رش��د قیمت مواد اولیه، انبار خود را مجهز کنیم 
به نحوی که در یک مقطع قیمت مواد اولیه تا 50 درصد رشد کرد، اما همارشتن 
توانس��ت این ش��وک در قیمت مواد اولیه را با پیش بینی پش��ت سربگذارد و به 
راحتی توانستیم اثرات رشد خیره کننده نرخ ارز در دو سال اخیر را مدیریت کنیم. 
اما تعهد ش��رکت همارش��تن این بود که تا حد امکان از انتقال فشار هزینه های 
خود به نمایندگان و مش��تریان جلوگیری کند و بر اس��اس اصل مشتری مداری 
کمتری��ن تعدیل قیمت را تجربه کردیم تا وقتی که همه به این نتیجه رس��یدند 
که رش��د قیمت ها اجتناب ناپذیر است و اتفاقا به همین دلیل توانستیم مشتریان 
جدیدی هم به دست بیاوریم چرا که ثابت کردیم بهترین پشتیبان آنها در شرایط 

دشوار هستیم. 
اما فراموش نکنید که در این ش��رایط دش��وار و صحنه بازیگری هر کسی نقش 
خودش را ب��ازی کرد و چهره  واقعی اغلب تولید کنندگان در همین ش��ش ماهه  
دوم س��ال 91 مش��خص ش��د. به این معنا که آن گ��روه که قرار ب��ود به دلیل 
بدهی ها تعطیل شود، به خط پایان رسیدند، آنهایی هم که قرار بود ارزان سازی و 
نازک س��ازی و کم کیفیت سازی کنند، در همین ایام مشخص شدند و عده ای هم 
قیمت محصول را تغییر دادند تا به فعالیت ادامه دهند، اما  شرکت  ما پایمردی از 
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خود نشان داد و گزینه مدیریت شرایط بحران را انتخاب کرد و بر اصالت و برند و 
هویت و امضای خویش باقی ماند و هرگز حاضر نشد به مشتریان خود فشار آورد 
و یا آنها را در انجام قراردادهایشان تنها بگذارد و خوشبختانه ما در گروه صنعتی 
همارشتن سال طلایی را  تجربه کردیم ، چه به لحاظ رشد مدیریت بحران و چه 

به لحاظ اصول مشتری مداری و  چه به لحاظ افزایش تولید .
 می خواهم س�وال کنم که ش�رکت های ممتاز و س�رآمد و آنهایی که در 
انجمن صنایع تولیدکنندگان پروفیل یوپی وی س�ی عضویت دارند، برای 
حمایت از کل صنعت در ش�رایط دشوار سال های اخیر چه اقدامی انجام 

دادند و آیا اختلاف نظرها در انجمن همچنان باقی است؟
اولا در مقام عضو هیئت مدیره  انجمن صنایع تولیدکنندگان پروفیل یوپی وی سی 
ایران باید تاکید کنم که خوش��بختانه چندس��الی است که هیچ مشکل حادی به 
هی��چ عنوان در ای��ن انجمن وجود ندارد و افراد انجم��ن و هیئت مدیره به بلوغ 
همزیس��تی با یکدیگر رسیده اند و در کمال اطمینان در کنار هم به کار مشغولند 
. ش��اید تنش هایی در چهار س��ال پیش و در بدو تاسیس انجمن وجود داشت که 
طبیعی ب��ود چرا که اصولا برخی از ما عادت نداریم در کنار رقیب مان رفیق هم 
باشیم. اما با پالایش و تغییر رفتاری که هیئت مدیره انجمن داشت، به مرحله ای 
از بلوغ در انجمن رس��یدیم که خیلی راحت و منظم جلس��ات برگزار می ش��ود و 
پی گیر مش��کلات این صنعت است. یکی از دستاوردهای انجمن، افزایش تعرفه 
واردات پروفیل بود که مش��ابه آن در داخل تولید می ش��ود. البته ما با واردات و 
رقابت با پروفیل های آلمانی و اروپایی درجه یک مش��کلی نداش��تیم و بیشترین 
مش��کلات به دلیل واردات پروفیل های کم کیفیتی چینی و ترکیه ای ا ست که به 

دلیل تعرفه های پایین بازار را خراب کرد بودند.
م��ا در انجم��ن در دفاع و صیانت از تولید ملی با کمیس��یون م��اده یک مقررات 
واردات و صادرات رایزنی کردیم، دلیل کارشناسی آوردیم و اعضای کمیسیون را 
قانع کردیم که باید تعرفه واردات پروفیل یوپی وی س��ی افزایش یابد و این یک 
حق��ی بود برای تولید ملی که باید از ان دفاع می کردیم و گرنه تمام پروژه های 
مس��کن مه��ر را با پروفیل های ک��م کیفیت چینی و ترکیه ای ش��خم می زدند و 

معتقدم افزایش تعرفه واردات یک خدمتی بود که انجمن انجام داد.
 ش�ما چندی پیش در نوش�ته ای که در رسانه ها به چاپ رسیده بود، از 
رون�د اعطای گواهینامه موقت از س�وی مرکز تحقیقات راه، س�اختمان و 
مس�کن انتقاد کرده بودید و مرکز یادش�ده هم به یادداش�ت شما پاسخ 

داد. آیا هنوز بر اعتقاد خود باقی هستید که نباید گواهینامه موفق داد؟
بله حتما! س��خن من این اس��ت که کیفیت در تولید پروفیل یو پی وی سی موقتی 
نیست ولیکن مرکز تحقیقات راه، ساختمان و مسکن همچنان به رویه خود ادامه 
می ده��د. من در مقام ی��ک تولیدکننده پروفیل یو پی وی س��ی اصلا اعتقادی به 
صدور گواهینامه موقت و درجه یک و دو ندارم و هنوز هم بر این نظر هستم که 
مرکز یادشده نباید قبل از مشخص شدن نتیجه تست های زودهنگام و تست های 
بلندمدت خود بر روی پروفیل های یو پی وی س��ی که یک سال طول می کشد، به 
هیچ کسی گواهینامه بدهد، مگر اینکه در همه تست ها و آزمون های فنی موفقیت 
لازم را کس��ب کن��د. اما متاس��فانه الان گواهینامه موقتی در قبال اسم نویس��ی 
صادر می ش��ود و تا زمانی که نتیجه تست های یک ساله مشخص شود، امکان 
سوء اس��تفاده در آن وجود دارد. به همین دلیل مقاله »آیا گواهینامه های رانندگی 
موقت خطرناک نیست« را نوشتم و از این رویه انتقاد کردم اما پاسخی که مرکز 
تحقیقات مسکن و ساختمان به این مقاله داد واقع بینانه و منطقی نبود و همچنان 

این رویه ناصواب ادامه دارد.
 در سال گذشته مشکلاتی در زمینه پودر پی وی سی بین تولیدکنندگان 
پروفیل یو پی وی سی و شرکت های پتروشیمی ایجاد شد که با تلاش های 
انجمن تا اندازه ای این مش�کل برطرف ش�ود، اما س�وال این اس�ت چه 
تضمینی وجود دارد که دوباره مجتمع های پتروش�یمی صادرات مواد اولیه 
را مهمتر از تامین نیاز داخلی ندانند و به این ترتیب دوباره مشکل تامین 

مواد اولیه سرباز کند؟
  مهمترین دس��تاوردی که در س��ال گذش��ته  به دس��ت آوردیم این بود که با 

نشس��ت هایی به همراه دیگر  تولید کنند گان در صنایع دیگر پلیمری و پلاستیک 
که دغدغه های مش��ترکی با تولیدکنن��دگان پروفیل یو پی وی س��ی دارند،  وارد 
مذاک��ره و رایزن��ی ش��ویم تا بت��وان در سیاس��ت های معطوف به تنظی��م بازار 
محصولات پتروش��یمی نقش داش��ته باش��یم . بنده اصولا فکر می کنم اول باید 
کلید های اصلی را پیدا کنیم و دنبال کارهای حاش��یه ای نباش��یم، احساس کردم 
ای��ن صنعت نیاز به یک پرش��ی بالات��ر از محیط انجمن صنای��ع تولید کنندگان 
پروفیل یو پی وی سی برای دس��تیابی به اهداف بالاتر باید داشته باشد. به همین 
منظور و بنا به درخواس��ت دوس��تان و در انتخاباتی که در سال گذشته روی داد 
عضو هیات مدیره انجمن ملی صنایع پلاستیک ایران شدم و با عضویت در این 
انجمن توانس��تم در کارگروه تنظیم بازار مواد پتروشیمی هم حضور بهم رسانم. 
البته در حال حاضر بنده حق رای ندارم، ولی به عنوان ناظر می توانم موضوعات 
و نگرانی های این صنعت را بیان کنم و  تا اندازه ای با دخل و تصرف بیانی، مانع 
از تصویب مقررات و بخشنامه هایی شوم که منافع تولیدکنندگان و صنایع داخلی 
را به خطر می اندازد. البته امیدوارم بتوانم به این نقطه برس��م که به عنوان عضو 
دارای حق رای در این کار گروه ش��رکت نمایم و همچنین، رایزنی های بیشتری 
با دفتر صنایع تکمیلی پتروش��یمی داشته باشم. تاکید می کنم هم اکنون در حال 
متقاعد کردن مسوولان شرکت بازرگانی پتروشیمی هستیم تا بلکه بتوانیم ضمن 
عرضه مداوم پی وی س��ی در بورس با وضعیت اعتباری نیز خرید نماییم که در 

صورت حصول به اطلاع دوستان خواهیم رساند .
 آی�ا فک�ر نمی کنید چان�ه زنی ب�رای جلوگیری از ص�ادرات مجصولات 
پتروش�یمی و ی�ا افزایش تعرفه واردات پروفیل یو پی وی س�ی قابل دوام 

نخواهد بود؟
اجازه دهید تاکید کنم که اگر تا ابد بخواهیم بس��ته کار کنیم و هماهنگ با دنیا 
کار نکین��م، امکان ندارد بتوانیم در میدان رقاب��ت باقی بمانیم، همان طور که در 
 حال حاضر لطماتی که از این گوش��ه گیری خورده ایم.قابل چشم پوشی نیست ما 
باید قبول کنیم که چاره ای جزء رقابت و حضور در تجارت آزاد نداریم و تا زمانی 
که تکلیف دیپلماس��ی خارجی روش��ن نشود و ندانیم چه کاری می خواهیم انجام 
دهیم و تابوها را نش��کنیم، مشکلات حل نمی ش��ود. البته این را نباید به معنای 
بازگذاشتن مرزها و واردات بی رویه دانست. بنده اعتقاد دارم، هم صادرات بی رویه 
مواد اولیه و خام فروشی و هم واردات بی رویه و غیر ضروری برای اقتصاد کشور 
خطرناک اس��ت و باید مدیریت معتدلی داشته باشیم. اما شما ببنید یک دسته از 
افرادی نیز هستند که در بخش های تولیدی پایین دست فعالیت می کنند، ولیکن 
ماهیت حقوقی مثل ش��رکت س��هامی خاص را ندارند و بر اساس قوانین بورس 
کالا ای��ن اف��راد نمی توانند از بورس خریداری نمایند و ب��رای خرید مواد اولیه از 
بورس کالا باید در س��امانه ای به نام بهین یاب ثبت نام کنند که عملا یک مانع 
بر سر راه بسیاری از صنایع کوچک کشور است و آنها ناچارند از طریق واسطه ها 
مواد اولیه خود را تهیه کنند.  البته من مخالف واسطه گری شفاف نیستم و اصولا 
آنها را سرمایه گذار و معامله گر می دانم و این را مغایر با اصول احتکار می دانم 
ک��ه با آن مخالفم ، ولی باید ی��ک مدیریت و نظارتی بر فرایند عرضه مواد اولیه 
صورت گیرد تا افراد حقیقی فعال در صنایع مختلف آس��یب نبینند. رس��یدگی به 
ای��ن صنایع کوچک که بعضاً به نام صنوف نیز معرفی می ش��وند از وظایف این 
انجمن می باش��د و اگر ما بتوانیم مواد اولیه را آس��ان تر به دس��ت آنها برسانیم، 
هزاران کارگاه کوچک فعال خواهد ش��د  و اشتغال زیادی را ایجاد خواهد کرد و 
در غیر این صورت هم بیکاری خواهیم داشت و هم از دست رفتن توان و تلاش 
ای��ن عزیزان در بخش های مختلف. ما حرفمان این اس��ت ک��ه تولید کنندگان 
مواد پتروش��یمی همان طور که مش��تاق صادرات و ارزآوری هستند ، باید نسبت 
ب��ه تامین نیاز هزاران واحد صنعتی حقوقی و حقیقی، بزرگ، متوس��ط و کوچک 
مس��وولیت پذیرتر باشند ، و البته که خود پتروشیمی ها نیز بعنوان تولید کنندگان 
بزرگ کشور ، چشم و چراغ جامعه صنعتی بوده و از حق صادرات نیز برخوردارند .

 متشکرم و سخن پایانی.
با تش��کر از نشریه پنجره ایرانیان و آرزوی موفقیت برای همه فعالان صنعت در 

و پنجره یوپی  وی  سی ایران زمین.


